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Besvarelse af spørgsmål nr. 1469 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1469 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 9. september 
2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt 
(SF). 
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Spørgsmål nr. 1469 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren beskrive, hvem der sidder på markedet for 
opioider i Ribe og Esbjerg, og vil ministeren redegøre for, 
hvordan der arbejdes med en nedlukning af markedet?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Indledningsvis skal Rigspolitiet bemærke, at det bl.a. af hensyn 
til politiets indsats på narkotikaområdet ikke kan oplyses, hvem 
der eventuelt måtte ”sidde på markedet” for opioider i Ribe og 
Esbjerg. 
 
Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 
fra Syd- og Sønderjyllands Politi. 
 
Syd- og Sønderjyllands Politi har oplyst, at politikredsen har 
flere indsatser som led i bekæmpelsen af narkotika på gadeplan 
i Esbjerg og Ribe. Dette omfatter bl.a. beredskabsmæssige 
indsatser i form af beredskabs- og specialpatruljering, 
efterforskningsmæssige indsatser i form af bl.a. ransagninger og 
efterforskning på sociale medier, moniterings- og 
analyseindsatser samt forebyggelsesindsatser.  
 
Politikredsen har endvidere oplyst, at kredsen er opmærksom på 
udfordringer vedrørende opioider. Politikredsen har ikke på 
nuværende tidspunkt kendskab til ekstraordinære eller særlige 
udfordringer med misbrug af opioider blandt unge i 
politikredsen, ligesom forebyggelsesindsatsen ikke har 
afdækket en stigning i antallet af unge med et sådant misbrug.” 
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